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Lone byder velkommen til de 20 personer der er mødt op til generalforsamlingen. 

Indledende får Jane ordet og fortæller lidt om Middelaldercentret i året der gik. 

Her gengivet i meget summarisk form. 

Jane fortalte, at 2024 var året, hvor besøgstallet rundede en million. 

Centret har fået tildelt en del penge, og en stor del af disse er gået til at få ordnet ting på pladsen. Bl.a. er 

der ordnet tag på Sneglehuset og ny rygning på smedjen. 

Der har været et fald i lejrskolebesøgene. Man vil forsøge, at tilrette aktiviteterne og se om ikke man kan få 

besøgene op igen. Men det er stadig skolernes budgetter der afgør hvad der sker. 

Der er også gang i et samarbejde med BRK om et tilbud til børn. 

Centret besøger gerne skoler og andre steder på øen for at udbrede kendskabet til historien. 

Ved vandmøllen er stigbordet blevet repareret. Nu mangler bare hjulet under møllen, som driver kværnen, 

at bliver sat i stand. Der er håb om, at det kan nås inden møllernes dag. 

Den 6. maj har Middelaldercentret 25-års jubilæum. 

Man arbejder på at formulere en vision og en strategi til at følge det op, der rækker frem til 2030. 

Årets besøgstal var 33.500, hvilket er lige i underkanten, så det vil man gerne have op. 

 

Efter Janes indlæg, gik vi i gang med generalforsamlingen. 

Ad. 1 valg af stemmetællere. Tove Holm og  

Dutten Ortman Moutaux Hansen 

Ad 2 Valg af dirigent  Martin Holm blev foreslået som dirigent og blev valgt. 

Han lagde ud med, at fastslå, at generalforsamlingen var indkaldt i henhold til reglerne og dermed lovlig. 

Ad 3. Valg af referent.  Niels Larsen 

Ad 4. Bestyrelsens beretning V. Lone Schræddergaard Hansen 

Lone ridser op foreningens formål, struktur mm. Gennemgår herefter aktiviteter der har været henover 

året 2024. 

- Medlemslørdagene en god aktivitet med megen hygge. Enten er det frit arbejde, eller et tema, hvor 

der ex. kan blive undervist i - eller fortalt om noget relateret til middelalder. Der har været 

gennemført 12 medlemsdage, hvoraf de 10 har været med tema. 

- Nørkleaftner ca. en gang om måneden, hvor man i godt selskab kan arbejde med egne opgaver. 

- Kurser og undervisning, hvor det kan være intern eller extern underviser. Der har været afholdt 

kursus i Pileflet og syning. 

- Arbejdsdage. Der er en tilbagevendende opgave med rengøring i husene og på pladsen før 

sæsonåbning. 



Støtteforeningen Bornholms Middelaldercenters Vennekreds 
Generalforsamling 09 – 02 – 2025 

 

2 

Derudover har der været oprydning og klargøring af udstyr på foreningens eget lager. 

Og så er der gerne et par dage før Træffet, hvor der transporteres udstyr, stilles fællestelte op samt 

meget andet. 

- I påsken to, fr og lørdag, plejer foreningen at være til stede på pladsen med forskellige aktiviteter. 

Her kunne vi godt bruge flere deltagere. 

- Der har været bornholmerdag, hvor vi også stiller op. 

- Og så er der Træffet, hvor der er brug får så mange som muligt.  

Igen i år var der stor tilslutning. Ca 40 lejre med i alt ca 150 deltagere i Vennekreds-regi. 

- Festaftenen efter træffet tilbage til fredag aften, hvilket er bedre for alle. 

- Bazaren Kørte igen i år godt. Et populært sted både for aktører og gæster. Lidt faldende omsætning 

i forhold til foregående år. 

- Evalueringen viste stort set tilfredshed med måden Træffet kører på. Der er småting der kan 

justeres løbende. 

Eneste store klagepunkt som har gået igen fra mange, er støjende fester på pladsen om natten. 

Det har afstedkommet, at der er lavet et nyt regelsæt der kommer til at gælde for næste træf: 

o Man skal kunne installere sin egen lejr, uden hjælp fra BMC 

o Fælles opholdstelte skal være på under 100 m2  

o Der indføres gule og røde kort. To gule kort (advarsler) fører til et rødt kort (sanktion) 

- Efterårsferien er også en af de begivenheder, hvor foreningen stiller med folk på pladsen. Der var 

10 -15 medlemmer på pladsen og der var aktiviteter som brikvævning, madlavning mm samt 

fællesspisning. 

- Julemarkedet i samarbejde med Centret husede i 2024 31 boder, hvoraf de 21 var medlemmers 

boder. 

Det gav lidt problemer, at få plads til alle, men det gik. Der var færre gæster i 24 end tidligere.  

Derfor er markedet i 25 rykket lidt, for ikke at falde sammen med et andet populært 

familiejulemarked. 

Der var i 24 som noget nyt brugerbetaling på boderne. Det skyldes, at centret har nogle udgifter til 

arbejdstimer, hestevognskørsel og lign. som bodafgiften så er et tilskud til. 

- Guidernes vinternetværk har også været åbent for foreningens medlemmer. Der har været nogle 

fantastiske ture og glimrende undervisning. 

- Foreningen var en tur i Sverige, hvor man bl.a. besøgte Glimmingehus og Foteviken. 

- Samarbejdet med Centret har været godt og positivt. 

- Medlemstallet ligger stabilt. Ca. 110 medlemskaber med tilsammen ca. 230 personer. 

- Bestyrelsesarbejdet overkommeligt med ca. 8 møder årligt. 

- Af arbejdsgrupper nævnes Håndværksgruppen, Hjemmeside- og Facebookgruppen, Træfgruppen 

og Træfkoordinatoren. 

- Fremtid, Sct. Laurenti kunne godt tænke sig nogle ”civile” deltagere når de er ude at optræde. Så er 

du interesseret hører de gerne fra dig. 

- Der er planer om at lave en 2 dages tur til Sjælland. 

Der var ingen bemærkninger til beretningen som godkendes. 
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Ad. 5. Fremlæggelse af regnskab. 

Lone fortsætter med fremlæggelse af regnskab. Vores kasserer Lisbeth skulle have gjort det, 

men er syg, Sygdommen er også grunden til, at hun trækker sig fra posten.  

Regnskaberne for Træffet og foreningens egentlige regnskab gennemgås og forklares. 

Bestyrelsen er tilfreds med regnskaberne som er godkendt af vores revisor, 

Generalforsamlingen har ingen bemærkninger, så regnskaberne godkendes. 

Ad. 6 Fastsættelse af kontingent. 

 Bestyrelsen foreslår uændret kontingent. 

 Det vedtages 

Ad. 7 Budget. 

Lone stiller igen op og fremlægger budgetterne for 2025 

Det er både Træffet og foreningens budgetter. 

Begge budgetter godkendes uden bemærkninger. 

Ad. 8 Kommende Aktiviteter. 

 Lone omdeler aktivitetskalenderen i papirform og sammen gennemgår vi den. 

Under dette punkt fortæller Jane lidt om planerne for keramikpladsen, som skal have ny ovn, 

andet halvtag over ovnen mm.  

Samt at Centret laver nogle tematiserede uger, som der vil komme mere info ud omkring. 

Dutten havde et forslag om en ”teltøvedag” tænkt som en dag, hvor man kan mødes og lære 

sit telt at kende. Det er ikke altid lige let at få et nyt telt til at makke ret. 

Nørkleaftenen den 19/2 flyttes til den 20/2 da der kommer brænde den 19. og der er brug for 

mange hænder for at få det på plads. 

Ad. 9 Indkomne forslag 

 Ingen 

Ad. 10 Vedtægtsændringer 

 Ingen 

Ad. 11 Valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter. 

 A: Kasserer Andreas Aae stiller op og vælges. 

 B: Bestyrelsesmedlemmer på valg genopstiller og genvælges. 

Derudover stiller Jonathan Böttcher og Jytte Rasmussen også op, og da der er 

plads til dem indenfor antallet af medlemmer i bestyrelsen, vælges de også. 
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Den samlede bestyrelsen består nu af AC, Andreas, Bo, Daniella, Jane, Jonathan, Jytte, Kim, 

Lone, Mona, Patrick  

 C: Suppleanter. Valgt blev: 

  Nicklas Henriksen 

  Rasmus Aaby Svendsen 

Ad. 12. Valg af revisor og revisorsuppleant 

A Revisor: Da vores trofaste revisor gennem mange år stopper, skal der vælges en 

ny. 

  Det bliver: Martin Holm 

 B  Revisorsuppleant: Ny revisorsuppleant bliver Jane Lindedam. 

Ad. 13. Eventuelt. 

 Der var ikke indlæg under dette punkt. 

 

 

 

 

 

                                                                

Niels Larsen 

 


